
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 21. januar 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 457 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Astrid Krag (S) og Flemming Møller Mortensen (S) (). 

 

Spørgsmål nr. 457:  

”Vil ministeren oplyse, om regeringen med sundhedsreformen vil afsætte penge til 

kommunerne, så de kan leve op til de bindende kvalitetsstandarder, som Sundheds-

styrelsen fastsætter? ” 

 

Svar: 

Med kvalitetsplanen ønsker regeringen at styrke kvaliteten i det nære sundhedsvæ-

sen.  

 

Det sker ved at opstille faglige standarder for de nuværende kommunale sundheds-

opgaver. I regi af Nærhedsfonden vil regeringen sikre yderligere midler til et kompe-

tenceløft i kommunerne. 

 

Kvalitetsplanen vi også pege på områder og indsatser, hvor det giver fagligt mening, 

at hele eller dele af behandlingen ikke længere udføres på sygehusene, men i stedet 

tættere på patienternes hjem.  

 

Når opgaver flytter fra sygehuse til kommunerne, så vil der følge ressourcer med.  

 

Endvidere vil de almindelige DUT-principper være gældende, ganske som vi kender 

det i dag. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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